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kuryr 15. prosince 2024

Scott Ritter: Izrael likviduje syrská vojenská zařízení,
Írán a Hizballáh jsou ve velkém nebezpečí

infokuryr.cz/n/2024/12/15/scott-ritter-izrael-likviduje-syrska-vojenska-zarizeni-iran-a-hizballah-jsou-ve-velkem-
nebezpeci

Následující text je částečným přepisem rozhovoru se Scottem
Ritterem, ve kterém analyzuje současnou geopolitickou situaci na
Blízkém východě. Osvětluje dynamiku mezi Izraelem, Palestinou,
Hizballáhem a dalšími aktéry i strategické důsledky pro region. Ritter
diskutuje o vojenských akcích Izraele, roli USA a dopadu na
Palestinu, Írán a další země a zároveň nastiňuje možný vývoj za
druhé Trumpovy administrativy.

Titulky lze aktivovat v nastavení YouTube.

Watch Video At: https://youtu.be/vazdsqqybR0

Nyní, když jsme v této době naprostého chaosu, vidíme pouliční
popravy takzvanými herci. Sledujeme Izrael, jak provádí nejméně
300 úderů, které zničí prakticky každou jednotlivou budovu vojenské
infrastruktury v Sýrii. Tyto útoky sahají až do vzdálenosti 20 až 40
kilometrů od syrské metropole.

https://www.infokuryr.cz/n/2024/12/15/scott-ritter-izrael-likviduje-syrska-vojenska-zarizeni-iran-a-hizballah-jsou-ve-velkem-nebezpeci/
https://youtu.be/vazdsqqybR0
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Tazatel: Jsem zvědavý, Scotte, co si z toho vojenského debaklu
děláš? Mluvili jsme o problémech Izraele v mnoha programech. Zdá
se, že to pro ni bylo požehnáním.

Scott Ritter: Nemyslím si, Danny, že jsme se v naší analýze mýlili.
Izrael byl ponížen Hamasem 7. října. Byli nalákáni do Gazy, aby
bojovali v konfliktu, který nemohli vyhrát. Hamásu se zároveň
podařilo odhalit Izrael takový, jaký ve skutečnosti je.

To, co se stalo v Sýrii, nemění nic na skutečnosti, že Izrael je
genocidní stát \u2013 stát apartheidu. To nic nemění na skutečnosti,
že Izrael byl odhalen takový, jaký je. Hizballáh odvedl mistrovskou
práci při řízení eskalace. Na severní izraelské frontě udržovali právě
tolik tření, aby podpořili operace Hamásu. Cílem ale nikdy nebylo
vytvořit druhou frontu. Pokud někdo věří v palestinský stát, musí
pochopit, že se svět musí soustředit na Palestinu \u2013 na Gazu a
na řešení tohoto problému.

Tazatel: Chcete to znovu objasnit?

Scott Ritter: Ano, svět se nikdy nezastal Palestinců. Sinir ale vytvořil
geopolitický problém, na který se svět potřeboval zaměřit. To
odhalilo, co Izrael je: genocidní apartheidní stát.

Nyní vyvstávají otázky morálky. Řešením je vytvoření palestinského
státu. Měli jsme širokou shodu, že toto je řešení. Dokud bude Izrael
strategicky poražen, může se objevit udržitelné řešení. Izrael však
utrpěl strategické porážky, zejména v důsledku eskalační války s
Hizballáhem.

Tazatel: A co Hizballáh?

Scott Ritter: Izrael prohrál s Hizballáhem, ale byl také tvrdě
zasažen. Hassan Asala, vysoký vůdce Hizballáhu, byl zabit.
Libanonská vláda je také pod tlakem, protože Izrael zabíjí libanonské
civilisty. Libanonská vláda vyzvala Hizballáh, aby souhlasil s
příměřím, aby neztratil důvěru libanonského lidu.
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Tazatel: A Netanjahu?

Scott Ritter: Netanjahu přežil politiku. I přes četné skandály se mu
vždy podaří udržet se u moci. Současná krize mu dává další
příležitost prezentovat se jako zachránce Izraele, i když sám pomohl
způsobit chaos.

Tazatel: Co to znamená geopoliticky?

Scott Ritter: Izrael se snaží posílit svou pozici vojenskou akcí.
Obsadili Golanské výšiny a ničí infrastrukturu Sýrie. Zároveň je Írán
pod tlakem, zejména pokud jde o jeho jaderný program. Rusko
nepůjde do války za Írán, což dále oslabí jeho pozici.

Izrael má však stále strategickou podporu USA. Netanjahu využívá
této dynamiky k získání politické výhody. Přestože si mnoho jeho
odpůrců myslelo, že padne, on nadále upevňoval svou moc.
Očekává se, že Izrael bude pokračovat ve vojenských operacích,
aby dosáhl svých cílů.

Tazatel: Ale teď přichází 7. října. Ten den by stačil, aby ho srazil
dolů. Každý morálně uvědomělý vůdce by s hanbou rezignoval. Ale
ne Netanjahu. Nemá morální svědomí. Místo toho říká: „Jsem
Spasitel Izraele. Zachráním tě před Hamasem.“

Scott Ritter: To je přesně jeho vyprávění. Ale když to selhalo, řekl:
„Vytvořím problém s Hizballáhem a zachráním vás před tímto
problémem.“ Pak vytvořil problém s Íránem a znovu tvrdil, že
zachrání Izrael. Když nastalo příměří, myslel jsem, že to bude konec.
Netanjahu nepřežije rok. Nyní však vidíme situaci, kdy se Bašár al-
Asad zhroutil.

Izraelské letectvo systematicky ničí infrastrukturu Sýrie a navždy ji
eliminuje. Bez ohledu na to, kdo se v budoucnu ujme moci v Sýrii, již
nebude existovat syrská hrozba pro Izrael. Izrael plně obsadil
Golanské výšiny a rozšířil svou kontrolu na oblast do 20 kilometrů od
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Damašku. Hizballáh je izolovaný, odříznutý od svých zásobovacích
tras, a tudíž oslabený. Bude muset projít obdobím reorganizace, aby
se znovu definovalo jako hnutí odporu i politická organizace.

Tazatel: To dává Netanjahuovi významnou výhodu?

Scott Ritter: Rozhodně. Netanjahu může přes noc říci: „Zachránil
jsem Izrael.“ Přijímá uznání za práci ostatních a prezentuje se jako
spasitel Izraele. Politicky řečeno ho to rehabilitovalo. Může si připsat
zásluhy na vavřínech, i když to nebyly jeho přímé úspěchy. Zároveň
pokračuje v destabilizaci Sýrie a tvrdí, že je to v zájmu Izraele. Ale
ve skutečnosti Sýrie nebude pro Jeruzalém ani jiné strategické
oblasti představovat hrozbu. Místo toho se jejich zbývající síly
soustředí na Bagdád.

Tazatel: Jak to souvisí s americkou politikou?

Scott Ritter: Izraelské vítězství pod vedením Bidena nebo Harrise
by bylo nadále problematické. Izrael zůstává genocidním státem,
který spáchal vážné válečné zločiny. Existují zatykače ICC a ICJ
odsuzující izraelské zločiny. Ale Trump vyhrál. A Trump vytváří
novou verzi sionismu ve Washingtonu DC. Trump je obchodník a má
rád silné osobnosti. Netanjahu byl dlouhou dobu slabá postava, se
kterou zacházel špatně. Ale teď, když je Netanjahu posílen, bude
Trumpovým nejlepším spojencem. Spojené státy budou za Trumpa
plně podporovat Izrael.

Tazatel: A co arabské státy?

Scott Ritter: Arabské státy zradily Asada. Obětovali svůj vlastní lid a
palestinskou věc. Za Palestinu se teď nikdo nepostaví. Turecko to
neudělá, ani žádná jiná země. Palestinci utrpěli vážné zranění –
možná smrtelné. Izrael musí být strategicky poražen, aby Palestina
mohla existovat. Ale to se nestalo. Místo toho Izrael přepsal scénář.

Tazatel: Co to znamená pro Palestince?
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Scott Ritter: Podívejte se, co bude dál: Pokud Trump vyčistí
Západní břeh Jordánu a vylidní Gazu, nikdo s tím nic neudělá. Gaza
bude vylidněna a Západní břeh Jordánu se dostane pod úplnou
izraelskou kontrolu. To nikdo nezastaví. Tohle je konec Palestiny.
Palestinské aspirace budou zcela zničeny.

Tazatel: Existuje ještě naděje na odpor?

Scott Ritter: Izraeli se podařilo zajistit strategickou pozici, zatímco
svět sleduje. Arabské státy zradily Palestinu. Mezinárodní
společenství nebude zasahovat. Gaza a Západní břeh jsou na
pokraji úplného ovládnutí Izraelem. Toto je krutá realita, kterou dnes
zažíváme.

Tazatel: Spojené státy budou nadále podporovat Izrael a sledovat,
co dělají arabské státy. Pokaždé se Saúdská Arábie znormalizuje
vztahy s Izraelem, i když dříve prohlásila, že to nikdy neudělá, dokud
nebude existovat svobodný palestinský stát s hlavním městem v
Jeruzalémě. Co to znamená pro region?

Scott Ritter: Saúdská Arábie normalizuje své vztahy s Izraelem.
Zároveň podpoří indický, blízkovýchodní a evropský ekonomický
koridor, který jsem dříve prohlásil za mrtvý. Tento vývoj vše mění.
Nyní jsme svědky vzniku většího Izraele. I když se nebude rozšiřovat
k Eufratu, Izrael expandoval od Golan směrem k Damašku.
Převezmou Gazu, ovládnou Západní břeh Jordánu a možná zaberou
části jižního Libanonu, aby si zajistili svou pozici.

Tazatel: Myslíte si, že je to nevratný vývoj?

Scott Ritter: Dovolte mi, abych byl jasný: v žádném případě si
nepřeji, aby se to stalo. Byl jsem příjemně překvapen myšlenkou, že
Izrael je na podpoře života a nakonec musí uvolnit cestu
palestinskému státu. To by byl spravedlivý a spravedlivý výsledek.
Ale nejsem idealista. Moje práce jako analytika je prezentovat
realitu. A realita je taková, že všechno, co jsem právě popsal, se
děje. Ať se vám to líbí nebo ne, taková je situace.



6/10

Tazatel: Jakou roli v tomto scénáři hraje Írán?

Scott Ritter: Írán není zcela poražen. Stále existuje, ale jeho pozice
je v současnosti slabá. Musíme si položit otázku: Co se děje v Íránu?
Íránský prezident byl zvolen na platformě sblížení se Západem.
Dnes máme íránského prezidenta, který chce zlepšit vztahy se
Západem. Signalizuje, že chce se Spojenými státy jednat o
jaderném programu. To znamená, že chce oživit JCPOA (Joint
Comprehensive Plan of Action). Írán je připraven zvrátit část pokroku
dosaženého ve svém jaderném programu.

Tazatel: A jaký je postoj USA?

Scott Ritter: Trump se ujme úřadu 20. ledna. Během své volební
kampaně dal jasně najevo, že neusiluje o pád Íránské islámské
republiky. Místo toho chce zrušit sankce, pokud bude Írán souhlasit
se spoluprací na svém jaderném programu. Tím se výrazně mění
dynamika. Zároveň vidíme, že arabské státy nadále zrazují
Palestince. Podporou Izraele se zrazují.

Tazatel: Jaký to má dopad na geopolitickou krajinu?

Scott Ritter: Toto je extrémně složitá situace. Írán by se mohl náhle
přiblížit Západu v době, kdy by měl vstupovat do ekonomických
aliancí s globálním Jihem. Tato konvergence by mohla mít významné
důsledky pro globální struktury, jako je BRICS.

Realita je taková, že Arabové nadále zrazují nejen Palestince, ale i
své vlastní zájmy. Podporují Izrael, který nerušeně pokračuje ve své
expanzi. Gaza se vylidní, Západní břeh Jordánu se dostane pod
úplnou izraelskou kontrolu a nikdo nezasáhne. Toto je konec
Palestiny, konec palestinských aspirací.

Tazatel: Je v této bezútěšné analýze nějaká naděje?

Scott Ritter: Naděje závisí na tom, zda mezinárodní společenství
konečně uzná, že Palestina může přežít pouze díky strategickému
vítězství nad Izraelem. Dokud se tak nestane, zůstává situace
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Palestiny beznadějná. A jak jsem řekl, realita je taková, že Arabové,
Spojené státy a další státy nebudou proti současné strategii Izraele.

Tazatel: Jak hodnotíte vývoj v Sýrii a jeho dopad na region?

Scott Ritter: Často slýchám, že Assad a vše, co se dnes děje, bylo
předpovězeno. Moje odpověď na to je jasná: požádám o důkazy. A
pokud žádné nejsou, pak taková tvrzení jednoduše označím za lži.

Situace palestinské kauzy vypadá v tuto chvíli extrémně bezútěšně.
Existuje mnoho nejistot, dokonce i ohledně základních aspektů
situace. Jisté však je, že syrská vláda fakticky padla a Izrael z ní
sklidil významné strategické vítězství. Totéž platí pro Turecko. Zda je
to však pro Spojené státy tak velké vítězství, se teprve uvidí. USA
nyní musí jednat s Tureckem o kontrolu v Sýrii.

Tazatel: Jakou roli hrají Kurdové v této mocenské hře?

Scott Ritter: Jak už to tak často bývá, Kurdové mají špatnou ruku.
Amerika je opustí, stejně jako tomu bylo vždy v minulosti. Ke střetu
mezi Tureckem a USA nedojde. Trump má rád silné vůdce a
Erdoğan právě dokázal, že je jedním z nich. To není Biden-Harrisova
dynamika, to je Trump, a to vytváří velmi odlišné politické prostředí.

Tazatel: A Izrael? Dojde k mezinárodní kritice jejich činů?

Scott Ritter: Ne, Izrael není mezinárodně odsuzován. Bez ohledu
na to, co udělá v Sýrii, nebude tam žádná mezinárodní kritika.
Palestinci jsou v zoufalé situaci. Jediná věc, která jim dávala naději,
byla jejich přítomnost na Západním břehu Jordánu a v Gaze. Ale
pokud Izrael nyní tyto oblasti násilně převezme, nikdo s tím nic
neudělá.

Tazatel: A co Evropa? Mohlo by to hrát roli?

Scott Ritter: Evropa je ve volném pádu. Evropské země naléhavě
potřebují podporu ze strany USA, aby zajistily svou ekonomickou
stabilitu. V této situaci nebude žádná významná pomoc z Evropy
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Palestincům. Evropa je příliš zaneprázdněna svými vlastními
problémy.

Tazatel: Jakou dynamiku očekáváte mezi USA, Izraelem a
Tureckem?

Scott Ritter: Turecko posílilo svou pozici a Erdoğan dokázal, že je
silným lídrem. Trump, který si cení silné osobnosti, proti Erdoğanovi
nezakročí. Zároveň bude Izrael nadále nerušeně jednat. Nedojde k
žádnému mezinárodnímu odsouzení jejich činů, a to umožňuje
Izraeli pokračovat v plnění svých strategických cílů.

Tazatel: Co to znamená pro Palestince z dlouhodobého hlediska?

Scott Ritter: Palestinci ztrácejí stále více půdy. Gaza se vylidňuje a
Západní břeh Jordánu se dostává pod úplnou izraelskou kontrolu.
Tomu nikdo nebude odporovat. Mezinárodní společenství nebude
zasahovat. To je konec palestinských aspirací. Nezůstává nic než
krutá realita.

Tazatel: Jak hodnotíte geopolitický vývoj a zejména situaci
Palestinců v současném kontextu?

Scott Ritter: Tohle je konec pro Palestinu. Podívejte se, jak rychle
se Evropa zhroutí. Uzavřeme sázku: Vsadím se, že Španělsko do
konce roku zruší své uznání palestinského státu. Proč? Protože
Evropa je ve volném pádu. Trump vyvine tlak a řekne: „Každá země,
která podporuje palestinský stát, dostane 120% cla a Španělsko pak
řekne: „Jaký palestinský stát? Nerozumíme, o čem mluvíte.“

Sledujte, jak rychle mizí mezinárodní podpora pro Palestinu. Když se
Trump vrátí, je to úplně nový svět. Jedinou šancí, kterou kdy
Palestina měla, bylo strategické selhání Izraele. Izrael byl kdysi na
podpoře života, ale ta je nyní pryč. Je to hrozná situace. Není to
dobré, ale je to skutečné. A nemůžete vyřešit problém, pokud jej
nedefinujete správně. To je důvod, proč musíme uznat realitu dříve,
než budeme mluvit o řešeních.
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Tazatel: Jak může Írán reagovat na tento vývoj?

Scott Ritter: Írán čelí obrovským výzvám. Existují jasné varovné
signály, že se do Iráku přestěhují skupiny jako HTS. Pro Írán je to
velký problém. Podle mého názoru byl celý plán od začátku navržen
tak, aby destabilizoval Írán. Írán byl vždy cílem.

Tazatel: Co může Írán udělat, aby tomu zabránil?

Scott Ritter: Rusko bohužel nepůjde do války za Írán. Rusko
pomůže Íránu, to ano, ale nebude přímo zasahovat. To znamená, že
Írán prakticky nemá jinou možnost, než ustoupit Spojeným státům
ohledně svého jaderného programu. Vím, že to vyvolá hodně kritiky,
ale pravdou je, že USA mohou být právě teď nejlepším „přítelem“
Íránu.

Jediná šance, kterou má Írán na přežití, je dosáhnout dohody s USA.
Írán se musí v tomto ohledu chovat „dobře“ a být ochoten vyjednávat
o své pozici. Toto je realita, kterou vidíme.

Tazatel: Jak to zapadá do širšího obrazu americké politiky?

Scott Ritter: Viděli jsme strategické stažení USA z Blízkého
východu, ale nyní jsou zpět. Amerika bude velet, protože věci, které
ji měly nahradit – jako Osa odporu – se hroutí. Rusko nikdy nemělo v
úmyslu promítat moc v regionu prostřednictvím své přítomnosti v
Sýrii. Jejich úlohou vždy bylo stabilizovat Asada. To bylo vše.
Nesnažte se z toho udělat něco jiného.

Takzvaná Osa odporu měla umožnit vstup Íránu do geopolitického
významu. Ale v tuto chvíli se tato osa hroutí. Ještě není úplně
zničená, ale rozpadá se. Írán ustupuje. A teď do úřadu přichází
prezident jako Donald Trump a všichni hledají řešení.

Tazatel: Jaké konkrétní kroky od Trumpa očekáváte?
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Scott Ritter: Do léta 2025 Trump pravděpodobně dosáhne dvou
důležitých věcí. Nejprve vyřeší konflikt na Ukrajině s Ruskem. Válka
na Ukrajině skončí. Zadruhé, jak řekl, uzavře s Íránem „lepší
dohodu“. Pamatujete si, když vystoupil z JCPOA? Tehdy řekl, že
chtěl jen lepší nabídku. A přesně to se chystá udělat.


